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ELŐLAP  

Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
1. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 

  

Készült:                Nógrád Község Képviselő-testületének 2021. július 27-én, Nógrádon  
                              megtartott üléséről. 

Ülés helye:           Községháza Nógrád 

Jelen vannak:         Varga Richárd polgármester 
                                   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
                                5 fő képviselő: Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János, 
                                                    Szórágy Gyuláné 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető                                

                                            

Napirend előtt: 

     1.   Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

2. Beszámoló a veszélyhelyzet ideje alatt hozott polgármesteri határozatokról és azok 
végrehajtásáról 

           Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
      3.  Tájékoztató a veszélyhelyzet ideje alatt hozott rendeletekről 
           Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Napirend: 
  

1.      Pályázatokról beszámoló és pályázattal kapcsolatos döntések 
Előadó:  Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
 

-          Beszámoló 
-          Járdaépítésre érkezett ajánlatokról döntés 
-          Testvértelepülési pályázat benyújtásáról döntés 
-          Szociális célú tűzifa pályázat benyújtásáról döntés 

  
2.   Bölcsődei ellátásra megállapodás Berkenyével 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
  

3.      Óvodáztatási és beiskolázási támogatás összegének megállapítása 
  Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
4. Egyebek 

 
- Cibakháza meghívása és augusztus 20-i rendezvény időpontjának módosítása 
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Napirend utáni hozzászólások 
 
 
Hozott határozat: 1/2021.(VII.27.) – 18/2021.(VII.27. képviselő-testületi határozat 
  
Hozott rendelet nem volt.   
 
Zárt ülés nem volt. 
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
1. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 
Készült:                Nógrád Község Képviselő-testületének 2021. július 27-én, Nógrádon  
                              megtartott üléséről. 
  
Ülés helye:           Községháza Nógrád 
  
Jelen vannak:         Varga Richárd polgármester 
                                 Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
                              5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János, 
                                                          Szórágy Gyuláné 

                      Árpásné Schlenk Judit jegyző 
                      Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető 

         

Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert és a megjelent képviselőket A jelenléti ív 
alapján megállapította, hogy az ülés határozatképes, így azt 15 óra 10 perckor megnyitotta. 

A polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Gere Zsolt és Piroska János képviselők 
személyében. 

A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta. 

A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont felvétele is szükséges 
és hogy ennek keretében milyen alpontot javasol megtárgyalni, majd javaslatot tett a meghívóban 
szereplő napirendi pontok megtárgyalására. A javasolt napirend megtárgyalásával a testület 
egyhangúlag egyetértett. 

 

Napirend előtt: 

1.   Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester:  
Az utolsó testületi ülés már elég régen volt, azóta elég terjedelmes anyag gyűlt össze, ezért én nem 
szeretnék ponról pontra végigmenni a határozatokon. Kérem, hogy akinek kérdése van, tegye fel. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző:  
Azért áll három részből ez a beszámoló, mert van olyan végrehajtás, amit még a testület hozott, a 
második részben a polgármesteri határozatok végrehajtásáról van szó, a harmadik rész pedig a 
rendeletekről szól. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Nekem a 103/2020 határozattal kapcsolatban lenne kérdésem. Az iskola vezetője kérte, hogy az 
iskola melletti lebetonozott területet használhassák sportolásra. Úgy tudom, hogy ezen a területen 
sitt van lerakva. A kérdésem, hogy azt ki vitte oda és miért? Ez így balesetveszélyes. 
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Varga Richárd polgármester: 
A területet az önkormányzat fizikai dolgozói az iskola karbantartójának közreműködésével 
takarították ki. Ezen a területen semmilyen törmelék sincs elhelyezve. Sitt csak ezen a 
betonterületen kívül van lerakva. Ezek bontási anyagok, temetőből sírkövek stb. Mindezeket a 
későbbiek folyamán szeretnénk majd felhasználni. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én is beszéltem az iskola igazgatójával, aki elmondta, hogy nem mer gyerekeket odaengedni, 
nehogy átmenjenek a másik területre.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A terület elkerítését nem kérte az intézményvezető, nem jelezte a problémát, de gondoskodni fogunk 
kerítés megépítéséről. Egy labdafogó háló kerül majd elhelyezésre. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Más is vihet oda autógumit, vagy bármi mást, vagy ott csak az önkormányzat által összegyűjtött 
dolgok tárolhatók? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem hozhat más. 
 
Piroska János képviselő: 
Sajnos az önkormányzat saját magának csinált gondot azzal, hogy átadta az iskolának azt a területet, 
mert ők most az önkormányzat pénzén szeretnének tovább fejlődni. Gondoskodjon erről a fenntartó. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Felajánlottuk az iskolának a segítségünket, hogy a patak felől a kerítést megépítjük, amint a fizikai 
állományunknak lesz szabad kapacitása, elkezdik a munkát.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Én a 86/2020.(határozattal kapcsolatban kérdezem, hogy a torony bádogozása ki lett-e fizetve, vagy 
2021-re húzódott át? A költségvetési rendeletből nem derül ki, a mellékleteket nem kaptuk meg. 
Nem követhető, hogy azok a kötelezettségek, amik vállalva lettek, vissza lettek-e tervezve a 
költségvetésbe. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Március 15-ig lett kötelezettség vállalva. Ki lett fizetve az összeg. Az adóbevételek megérkezéséig 
kértük a halasztott fizetést.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Ez benne van az idei költségvetésbe, mert a kiküldött anyagból ez nem derül ki? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző:  
Ha nem lett még kifizetve tavaly, akkor biztos, hogy benne van.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A következő testületi ülésre elhívjuk a könyvelőket? 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Igen, az jó lenne, mert nekem több kérdésem is lenne a 2021. évi költségvetéssel kapcsolatban. 
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Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, 
szavazásra teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató 
jelentést, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

1/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 

 
 86/2020.(IX.30.); 87/2020.(IX.30.); 88/2020.(IX.30.); 89/2020.(IX.30.); 
90/2020.(IX.30.); 91/2020.(IX.30.); 92/2020.(IX.30.); 93/2020.(IX.30.); 
94/2020.(IX.30.); 95/2020.(IX.30.); 96/2020.(IX.30.); 97/2020.(IX.30.); 
98/2020.(IX.30.); 99/2020.(XI.02.); 100/2020.(XI.02.); 101/2020.(XI.02.); 
102/2020.(XI.02.); 103/2020.(XI.02.); 104/2020.(XI.02.); 105/2020.(XI.02.); 
106/2020.(XI.02.); 107/2020.(XI.02.); 108/2020.(XI.02.); 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
 
2. Beszámoló a veszélyhelyzet ideje alatt hozott polgármesteri határozatokról és azok 
végrehajtásáról 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Én a 37/2020.(XI.24.) határozattal kapcsolatban én úgy emlékszem, hogy legutoljára arról 
döntöttünk, hogy tagok maradunk a Börzsöny Térsége Egyesületben. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző:  
A döntés akkor arról szólt, hogy a kamerás pályázat be legyen-e adva. Az, hogy kilép-e az 
önkormányzat, nem lett szavazásra feltéve. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Szerintem olyan javaslat volt, hogy maradjunk tagok, hátha lesz olyan pályázat, amin el tudnánk 
indulni. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Én a 41/2020.(XI.24.) 42/2020.(XI.24.), 47/2020.(XI.24.), 48/2020.(XI.24.) számú határozatokkal 
kapcsolatban szerettem volna tudni, hogy az ebben szereplő összegek, amelyekről a polgármester 
úr döntött, szerepelnek-e a 2021. évi költségvetésben.  
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Varga Richárd polgármester: 
A telekalakítás nem szerepelt a költségvetésben, mert azt nem láttuk előre. A tűzvédelmi 
szakvélemény elkészítését sem tudtuk előre.  
 
Piroska János képviselő: 
A legutóbbi megbeszélésen a 2020. évi zárszámadást elfogadtuk. Én azt szeretném megkérdezni, 
hogy volt-e olyan egyedi döntés, ami a költségvetési rendelettel összefüggésben van, nem kell-e 
átcsoportosítani, szükséges-e valamit a testület tudomására hozni, ami eltér a rendelettől. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amiről a költségvetés elkészítésekor tudomásunk volt, az benne van.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az indoklás, ami annak idején készült a költségvetéshez, az nem melléklet. Az egy olyan írás, hogy 
mit tervezünk, a mellékletek annak a különféle szempont szerinti számításai, összesítései. A 
mellékletekből nem biztos, hogy minden kérdésre választ adnak. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Akkor ti honnan tudjátok, hogy minden tétel benne van-e? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A részletes indoklás nem egyenlő a melléklettel. Leültünk és végigvettük a kiadásokat, amik 
összesítésre kerültek. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Akkor mind a kettőt kérjük, a részletes indoklást is és a mellékleteket is.  
 
Piroska János képviselő: 
Volt-e olyan rendkívüli polgármesteri határozat, ami érdemleges? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, főleg a pályázatokkal kapcsolatban. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Az 50/2021.(V.28) határozat kapcsán kérdezem, hogy a várparkolóban és a váron létrejött 
teljesítménybővítés mekkora összeget tesz ki? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A várparkolóval kapcsolatosan 274.000 Ft-ot utaltunk az Elmű-Émász részére és 325.000 Ft volt az 
anyag,- és munkadíj. Fent a várban is el kell végezni ugyanezt, mert indokolt a bővítés. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a veszélyhelyzet ideje alatt hozott polgármesteri 
határozatokkal kapcsolatban, szavazásra teszem: aki elfogadja a veszélyhelyzet ideje alatt hozott 
polgármesteri határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy kézfelemeléssel 
jelezze.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót, és 
a következő határozat született: 
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2/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a veszélyhelyzet 
alatt a polgármester által hozott határozatokat tartalmazó beszámolót 
elfogadja. 
 
31/2020.(XI.11.) 32/2020.(XI.11.) 33/2020.(XI.12.) 34/2020.(XI.24.)  
35/2020.(XI.24.) 36/2020.(XI.24.) 37/2020.(XI.24.) 38/2020.(XII.1.)  
39/2020.(XII.10.) 40/2020.(XII.10.) 41/2020.(XII.10.) 42/2020.(XII.18.) 
43/2020.(XII.18.) 44/2020.(XII.18.) 45/2020.(XII.18.) 46/2020.(XII.18.) 
47/2020.(XII.18.) 48/2020.(XII.18.) 49/2020.(XII.18.) 

 
1/2021.(I.5.) 2/2021.(I.5.) 3/2021.(I.5.) 4/2021.(I.14.) 5/2021.(I.18.) 
6/2021.(I.18.) 7/2021.(I.19.) 8/2021.(I.19.) 9/2021.(I.21.) 10/2021.(I.26.) 
11/2021.(I.27.) 12/2021.(II.3.) 13/2021.(II.3.) 14/2021.(II.3.) 
15/2021.(II.3.) 16/2021.(II.3.) 17/2021.(II.5.) 18/2021.(II.23.) 
19/2021.(II.23.) 20/2021.(II.23.) 21/2021.(III.8.) 22/2021.(III.10.) 
23/2021.(III.10.) 24/2021.(III.10.) 25/2021.(III.18.) 26/2021.(III.21.) 
27/2021.(III.21.) 28/2021.(III.30.) 29/2021.(IV.6.) 30/2021.(IV.6.) 
31/2021.(IV.6.) 32/2021.(IV.6.) 33/2021.(IV.6.) 34/2021.(IV.6.) 
35/2021.(IV.6.) 36/2021.(IV.6.) 37/2021.(IV.6.) 38/2021.(IV.6.) 
39/2021.(V.14.) 40/2021.(V.14.) 41/2021.(V.14.) 42/2021.(V.28.) 
43/2021.(V.28.) 44/2021.(V.28.) 45/2021.(V.28.) 46/2021.(V.28.) 
47/2021.(V.28.) 48/2021.(V.28.) 49/2021.(V.28.) 50/2021.(V.28.) 
51/2021.(V.28.) 52/2021.(V.28.) 53/2021.(V.28.) 54/2021.(V.28.) 
55/2021.(VI.1.) 56/2021.(VI.1.) 57/2021.(VI.1.) 58/2021.(VI.14.) 
59/2021.(VI.14.) 60/2021.(VI.14.) 61/2021.(VI.14.) 62/2021.(VI.14.) 
63/2021.(VI.14.) 64/2021.(VI.14.) 
 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolót a szükséges 
nyilvántartásokon vezesse át. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
    
  3.  Tájékoztató a veszélyhelyzet ideje alatt hozott rendeletekről 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezeket a rendeleteket azért kellett módosítani, aktualizálni, mert a Kormányhivatal jelezte felénk, 
hogy már egyes rendeletek nem felelnek meg a szabályoknak. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az iparűzési adóról szóló rendeletet azért kellett módosítani, mert tartalmazott olyan részt, ami az 
ideiglenes iparűzési adóra vonatkozott, de ezt a törvény 2021. január 1-vel eltörölte, tehát a mi 
rendeletünkből is törölni kellett. 
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A gyerekek támogatásáról külön rendeletet azért volt szükséges év végén megalkotni, mert a 
kormányhivataltól olyan útmutatásokat kaptunk, amelyben leírták, hogy a szociális rendeletbe csak 
azokat az ellátásokat lehet szabályozni, ami a rászorultság alapján adható. Nálunk viszont az évek 
során kialakult több olyan támogatás, amit nem rászorultság alapján biztosított a testület, hanem 
egységesen mindenkinek. Ezt tehát ki kellett venni a szociális rendeletből és külön rendeletbe kellett 
beépíteni.  
A közterületek használatánál csak egy nagyon kis módosítás történt, a filmforgatási tarifát ki kellett 
venni, mert már egy másik törvény szabályozta, és a mozgóárusnál a megnevezést kellett 
módosítani.  
A házasságkötésnél át kellett írni a hivatal nevét Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatalra. A másik, 
hogy a gyakorlatban kialakult egy olyan dolog, hogy Berkenyén általában külső helyszíneken történt 
a házasságkötés, de felmerült az igény házasságkötő teremben történő házasságkötésre is, de erre 
sajnos Berkenyén a hivatalban nincs alkalmas helyiség. Ezért a berkenyei helyi lakosoknak is 
ingyenes lesz a házasságkötés itt a nógrádi házasságkötő teremben. 
Közművelődési feladatok ellátásáról szóló jogszabályról annyit mondanék, hogy régebben volt az 
önkormányzatnak ilyen rendelete, de változtak azok a törvények, amelyek azt szabályozzák, hogy 
milyen alapszolgáltatást kell biztosítani a településen élő lakosságnak. Hat féle alapfeladat van, és 
a lakosságszámtól függően van meghatározva, hogy mit kötelező biztosítani a lakosságnak. Ezt 
beleépítettük a rendeletbe és csokorba szedtük azt is, hogy milyen helyszíneken valósul meg 
közművelődési feladatellátás és a gyakorlatnak megfelelően ültettük át a rendeletbe ezeket. 
Az étkezésért fizetendő díjaknál az volt a fő motívum, hogy a térítési díjakat már több évvel ezelőtt 
rendeztük, az élelmiszerárak viszont emelkedtek és érkezett egy javaslat a konyha részéről 10% 
emelésre, ez lett beépítve a rendeletbe. 
A Helyi Építési Szabályzat módosítása már egy régóta húzódó ügy, aminek pont kerülhetett a 
végére. Ezt még Dalnoki György és társai kezdeményezték.  
Zárszámadás előtt mindig módosítani kell a költségvetést, az ezzel kapcsolatos anyagot a július 1-i 
megbeszélés előtt kiküldtük a képviselőknek a zárszámadási rendelettel együtt. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A közművelődési rendelet 8.§-át én kiegészíteném azzal, hogy hagyományossá váltak az 
adventi  gyergyagyújtások a Flórián parkban és a Csurgó forrásnál is. Ezek nem lettek bevéve azon 
területek közé, ahol ez a tevékenység folytatható. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Javaslom, hogy a következő ülésig nézze végig tüzetesen mindenki a rendeleteket, hogy van-e még 
kiegészítenivaló és csak utána legyen módosítás.  
 
Piroska János képviselő: 
Az adventi gyertyagyújtás az egy hagyományápolás, amelyet a rendezvénynaptárban év elején 
rögzítünk és azon a négy vasárnapon végre van hajtva.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Zsuzsa néni itt szerintem arra gondolt, hogy mint közösségi színteret vigyük fel a két helyszínt. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A következő ülésre nézzük meg egyenként a rendeleteket és akkor megbeszéljük az esetleges 
változtatási javaslatokat. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A zárszámadási rendelettel kapcsolatban jegyezném meg, hogy miután átnéztem, nem a 
263.690.483 Ft a kiadások teljesítése, hanem 286.630.990 Ft. Szeretném, ha ezt a könyvelők 
megnéznék, és pontosítanák. Mást tartalmaz a rendelet és mást tartalmaz az 1. számú melléklet. 
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Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a veszélyhelyzet ideje alatt hozott rendeletekkel 
kapcsolatban, szavazásra teszem: aki elfogadja a veszélyhelyzet ideje alatt hozott rendeletekről 
szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a tájékoztató 
jelentést, és a következő határozatot hozta: 
 

3/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a veszélyhelyzet 
alatt a polgármester által hozott rendeleteket tartalmazó beszámolót 
elfogadja. 
 
16/2020.(XII.22.) önkormányzati rendelet a 15/2009.(XII.22.) számú helyi 
iparűzési adóról szóló rendelet módosításáról 

 
17/2020. (XII.29.) önkormányzati rendelet az önkormányzati képviselők és 
bizottsági tagok tiszteletdíja folyósításának felfüggesztéséről 

 
18/2020.(XII.29.) önkormányzati rendelet a gyermekek és tanulók részére 
adható támogatásokról 

 
19/2020.(XII.29.) önkormányzati rendelet a közterületek használatáról 
szóló 7/2013.(VIII.27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
1/2021.(I.29.) rendelet a házasságkötés engedélyezésének szabályairól és az 
eseményhez kapcsolódó többletszolgáltatásért fizetendő díj mértékéről 
szóló rendelet módosításáról 

 
  2/2021. (II.19.) önkormányzati rendelet az önkormányzat 2021. évi 
költségvetéséről 

 
 3/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet a közművelődési feladatok ellátásáról  

4/2021. (III. 25.) önkormányzati rendelet az étkeztetésekért fizetendő térítési 
díjak megállapításáról 

5/2021. (V.18.) önkormányzati rendelet a helyi építési szabályzatáról szóló 
13/2007. (XII.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
6/2021. (V.27.) önkormányzati rendelet az önkormányzat 2020. évi 
költségvetéséről szóló 2/2020. (II.26.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
7/2021. (V.28.) önkormányzati rendelet Nógrád Község 2020. évi 
költségvetésének végrehajtásáról 

 
A döntés alapján a rendeletek továbbra is hatályban maradnak. 
 
A napirend keretében Szórágy Gyuláné képviselőnek átadásra kerültek a kért 
rendelet mellékletei. 
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Napirend: 
  

1.      Pályázatokról beszámoló és pályázattal kapcsolatos döntések 
   Előadó:  Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
2021-ben eddig 15 db pályázat került benyújtásra. Ebből eddig 5 db nyertes pályázat van, az egyik 
a Belügyminisztérium által kiírt útfelújítási pályázat, melyből a Petőfi utca alsó szakasza és a Petőfi 
utcát a Kossuth utcával összekötő szakasz kerül felújításra. Ez  a pályázat 85%-os támogatottságú 
és 15 % önerőre van szükség, ami 3.498.742 Ft, a támogatás pedig 19.826.202 Ft.  
A következő nyertes pályázat a Magyar Falu Programban került kiírásra, szintén útfelújításra. Ebből 
a Petőfi utca második szakasza és a Rákóczi utca újul meg. Önerő itt nem szükséges, a támogatás 
24.275.419 Ft. 
Szintén a Magyar Falu Programban írtak ki szolgálati lakás kialakítására pályázatot. Ebből az 
Infopont épületének felújítása valósulhat meg. 25.000.006 Ft támogatást kaptunk erre a célra, önerő 
itt sem szükséges.  
Az országfásítási programban is sikeresen tudtunk 30 db sorfát igényelni, amiket ősszel fognak 
kiszállítani. Terveink szerint a tó köré telepítenénk a  28 db amerikai hársfát és 2 db ezüst hársfát. 
És ősszel történne a tó körüli terület parkosítása is.  
Az EMMI által kiírt pályázati támogatásból pedig a községi könyvtár kaphat új bútorokat, 40 m2-
rel bővülhet és új eszközöket, infokommunikációs eszközöket, textíliákat vásrolhatunk. 3.428.505 
Ft-ot nyertünk, de 380.000 Ft önerőre is szükség van. 
Tartaléklistára került a faluházak felújítása pályázat, a közösségi tér kialakítására benyújtott 
pályázat, a közterületi játszótér kialakítására kiírt pályázat, valamint a közösségszervezéshez 
kapcsolódó eszköz,- és bértámogatásra kiírt pályázat.  
A többi pályázatnál még várjuk a pozitív elbírálást. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Azt gondolom, hogy nagyon sikeresen pályáztunk, köszönjük Magyarország Kormányának a 
támogatást. Örülök, hogy fejlődhet a településünk.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Mikorra várható az útfelújítások megkezdése? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Mindenképpen még ebben az évben szeretnék a felújítást megvalósítani.  
 
Piroska János képviselő: 
Ha jól értelmezem, akkor két pályázat által valósulhat meg a Petőfi utca felújítása? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Igen. 
 
Piroska János képviselő: 
Két külön szerződés szerint fog működni a kivitelezés és két műszaki ellenőrre van szükség? Nem 
lehetett volna ezt egyben megoldani? 
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Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Sajnos nem. Két külön pályázatról van szó, mindenből kettőt kell választani, kivitelezőből is, 
műszaki ellenőrből is.  
 

  -          Járdaépítésre érkezett ajánlatokról döntés 
 

Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
 A tó körül járda építésére három árajánlat érkezett. Az első vállalkozó 4.956.531 Ft- ról, a második 
vállalkozó  4.783.747 Ft -ról adott ajánlatot. A harmadik vállalkozó ajánlata a legkedvezőbb, aki 
4.646.486 Ft-os ajánlatot adott.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
 Mindhárom vállalkozó ugyanazokkal a feltételekkel végezné a kivitelezést? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
 Ez csak anyagköltség, a kivitelezést az önkormányzat fizikai dolgozó végzik majd el.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy a legkedvezőbb ajánlatot adó vállalkozó, a Green Goes Kft. árajánlatát fogadjuk el 
és kössük meg a szerződést.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozatot hozta: 
 

4/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Magyar Falu Program 
keretében önkormányzati járdaépítés témakörben a járda aszfaltozásával 
kapcsolatos ajánlatokat megismerte. 
A képviselő testület az anyagra legkedvezőbb ajánlatot adó Green Goes Kft 
árajánlatát  4.646.486 Ft összegben fogadja el..  
A szerződéskötésnél a pályázatban és az ajánlattételi felhívásban foglaltakat 
figyelembe kell venni.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződést a fentieknek megfelelően 
kösse meg.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
-  Petőfi utca második szakasza és a Rákóczi utca felújításának kivitelezési munkálatairól  
döntés 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Itt is három árajánlatot kaptunk. Az első vállalkozó  26.633.411 Ft- ról, a második 
vállalkozó  25.153.277 Ft -ról adott ajánlatot. A harmadik vállalkozó ajánlata a legkedvezőbb, aki 
22.578.771 Ft-os ajánlatot adott. Ez a Green Goes Kft, ajánlata. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Mekkora itt a támogatási összeg? 
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Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
24.275.419 Ft-ot nyertünk erre a pályázatra.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha nincs más kérdés, javaslom, hogy a legkedvezőbb ajánlatot adó vállalkozó, a Green Goes Kft. 
árajánlatát fogadjuk el és készítsük elő a szerződéskötést.  

 
 A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 

alábbi határozatot hozta: 
 

  5/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Magyar Falu Program 
keretében önkormányzati tulajdonban lévő út felújítása témakörben a Petőfi utca 
második szakaszának és a Rákóczi utca teljes szakaszának felújításával 
kapcsolatos ajánlatokat megismerte. 
A képviselő testület a kivitelezésre legkedvezőbb ajánlatot adó Green Goes Kft 
árajánlatát  22.578.771 Ft összegben fogadja el..  
A szerződéskötésnél a pályázatban és az ajánlattételi felhívásban foglaltakat 
figyelembe kell venni.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződést a fentieknek megfelelően 
kösse meg.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

- Műszaki ellenőr megbízásáról döntés a Petőfi utca második szakasza és Rákóczi utca felújítása 
pályázatnál  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én teljes mértékben elégedett vagyok az eddig alkalmazott műszaki ellenőrrel Espár Zsolttal. 
Javaslom, hogy a kivitelezéssel kapcsolatban műszaki ellenőrzésre vele kössünk szerződést 348.570 
Ft összegben.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a műszaki 
ellenőri feladatok ellátására tett javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
 

6/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Magyar Falu Program 
keretében önkormányzati tulajdonban lévő út felújítása témakörben a Petőfi utca 
második szakaszának és a Rákóczi utca teljes szakaszának felújítása 
kivitelezésével kapcsolatban a műszaki ellenőri feladatokkal Espár Zsolt egyéni 
vállalkozót bízza meg. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat szerinti tartalommal a műszaki 
ellenőrrel 348.570 Ft díjazásért a szerződést kösse meg.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
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- Petőfi utca első szakasza és a Névtelen köz felújításának kivitelezési munkálatairól döntés 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az első vállalkozó árajánlata 22.328.937  Ft, a második vállalkozó 24.578.412 Ft -ról adott ajánlatot. 
A harmadik vállalkozó ajánlata pedig 24.513.184  Ft. Itt tehát az első vállalkozó, a Kavicsút Kft. 
adta a legkedvezőbb ajánlatot.   
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha nincs más kérdés, javaslom, hogy a legkedvezőbb ajánlatot adó vállalkozó, a Kavicsút Kft. 
árajánlatát fogadjuk el és készítsük elő a szerződéskötést.  

 
 A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozatot hozta: 

   
7/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Belügyminisztérium által 
települési önkormányzatok számára kiírt útfelújítási pályázat témakörben a Petőfi 
utca első szakaszának és az ehhez kapcsolódó Névtelen utca felújítása 
kivitelezésével kapcsolatos ajánlatokat megismerte. 
A képviselő testület a kivitelezésre legkedvezőbb ajánlatot adó Kavicsút Kft. 
árajánlatát 22.328.937 Ft összegben fogadja el.  
A szerződéskötésnél a pályázatban és az ajánlattételi felhívásban foglaltakat 
figyelembe kell venni.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződést a fentieknek megfelelően kösse 
meg.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
- Saját erő biztosításáról és műszaki ellenőr megbízásáról döntés a Petőfi utca első szakasza 

és a Névtelen köz felújítása pályázatnál  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Mivel ez a pályázat 85%-os támogatottságú, ezért 15%-os önerőt is szükséges biztosítani. Ez a 
költségvetésbe betervezett útfelújítás, részben pedig a tartalékkeret terhére történne a felújítás 
megvalósításához 3.498.742 Ft szükséges. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ennél a pályázatnál is az Espár Zsolttal történő szerződéskötést javaslom a műszaki ellenőri 
feladatok elvégzésére 398.801 Ft összegben.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a műszaki 
ellenőri feladatok ellátására tett javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 
  8/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Belügyminisztérium 
által települési önkormányzatok számára kiírt útfelújítási pályázat témakörben a 
Petőfi utca első szakaszának és az ehhez kapcsolódó Névtelen utca felújítása 
kivitelezésével kapcsolatban a műszaki ellenőri feladatokkal Espár Zsolt egyéni 
vállalkozót bízza meg. 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat szerinti tartalommal a műszaki 
ellenőrrel 398.801 Ft díjazásért a szerződést kösse meg.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
A polgármester ezután javaslatot tett arra, hogy a képviselő testület hozzon határozatot a 15% önerő 
biztosítására 3.498.742 Ft összegben. 
 
A testület a javaslattal egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett és az 
önrész biztosításáról az alábbi határozat született: 
 

9/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Belügyminisztérium 
által települési önkormányzatok számára kiírt útfelújítási pályázat témakörben a 
Petőfi utca első szakaszának és az ehhez kapcsolódó Névtelen utca felújítása 
pályázat megvalósításával kapcsolatban nyilatkozik, hogy a 3.498.742 Ft önerőt 
részben a 2021. költségvetésbe betervezett útfelújítás, részben pedig a 
tartalékkeret terhére vállalja.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, a felmerült összeg átcsoportosítására tegyen javaslatot 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
- Könyvtárbővítéssel kapcsolatos pályázatról döntés 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A bővítés itt azt jelenti, hogy a korábban a polgárőrség által használt helyiség és egy közlekedő is a 
könyvtár része lett. Ifjúsági szoba és gyereksarok fog itt megvalósulni. Új bútorzatot is kap a 
könyvtár. Erre 3.428.505 Ft-ot nyertünk és ehhez kell még 10% önerőt biztosítani, ami 380.945 Ft 
lenne.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy a szükséges önerőt biztosítsuk a tartalékkeretből. 

 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a javaslattal egyetértett és 
az alábbi határozatot hozta: 
 

  10/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete az Emberi Erőforrás 
Támogatáskezelő által kiírt könyvtárak és levéltárak pályázata témakörben a 
községi könyvtár bővítése, új bútorzat és eszközök vásárlása pályázat 
megvalósításával kapcsolatban nyilatkozik, hogy a 380.945 Ft önerőt a 
tartalékkeret terhére vállalja.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, a felmerült összeg átcsoportosítására tegyen javaslatot 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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-  Szociális célú tűzifa pályázat benyújtásáról döntés 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az önkormányzat az elmúlt években mindig adott be pályázatot a lakosság részére adható szociális 
célú tűzifa biztosítására. Idén 94 m3 tűzifára tudunk pályázni. Javaslom, hogy a maximális 
mennyiségre nyújtsunk be pályázatot. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozat szerint döntött: 

 
  11/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási igényt 
kíván benyújtani a Magyarország 2021. évi központi költségvetésről szóló 
2020. évi XC. törvény (a továbbiakban: költségvetési törvény) 3. melléklet 
2.2.1. pont szerint. A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag 
vásárlásához kapcsolódó támogatása jogcím szerinti szociális tűzifa 
vásárlására.  
Az önkormányzat 94 m3 keménylombos tűzifa megvásárlására pályázik.  
A szükséges önrészt, 119.380 Ft-ot és szállítási költséget a 2021. évi 
költségvetés települési támogatásra tervezett összegéből biztosítja az 
önkormányzat, és egyben kijelenti, hogy a szociális tűzifában részesülőtől 
ellenszolgáltatást nem kér. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról intézkedjen.  
Felkéri továbbá a jegyzőt, hogy a szociális tűzifával kapcsolatos 
rendelettervezet elkészítéséről gondoskodjon, és terjessze a testület elé. 
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, és arról a testületnek számoljon be.  
 
Határidő: 2021. 08. 31. értelemszerű és folyamatos 
Felelős: polgármester és jegyző  

 
 

-          Testvértelepülési pályázat benyújtásáról döntés 
 

Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. idén is írt ki pályázatot testvértelepülési programok támogatására. 
Tavaly az augusztus 20-i ünnepség, idén pedig a június 12-i Nyárnyitó rendezvény valósult meg 
ilyen pályázatból. Idén is be szeretnénk nyújtani ezt a pályázatot, melyből a szüreti felvonulást, bált 
és az Őszi vigalom rendezvényt valósítanánk meg Felsőtúr testvértelepülésünk részvételével. 
2.000.000 Ft-ra lehet pályázni. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Van-e mozgásterünk, megjelölhetünk-e több rendezvényt is, vagy csak ezt az egyet? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Célszerű csak egyet, hiszen az elszámolásnál gondot jelenthet, ha más rendezvény lesz 
megvalósítva a támogatásból. 
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A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a pályázat 
benyújtására tett javaslatot és az alábbi határozat hozta: 

   
12/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete javasolja a Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt. által kiírt Nemzetpolitikai célú támogatások – 
testvértelepülési programok és együttműködések támogatása témakörben 
pályázat benyújtását.  
A pályázat keretében 2021-ben a felsőtúri testvértelepüléssel együtt valósulhatna 
meg a szeptember végi szüreti felvonulás és bál, valamint a másnapi Őszi 
vigalom kulturális program.  
A pályázaton elnyerhető összeg 2.000.000 Ft.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: 2021. augusztus 3. 

            Felelős: polgármester 
 

 
 

- Palóc Classic Rallye rendezvény megvalósítása 
 
Varga Richárd polgármester: 
Felkértek bennünket Nógrád községet, hogy a verseny első napjának végállomása legyen. A verseny 
12 nógrádi települést érint, 250 km-t tesznek meg az autók.  Arra gondoltam, hogy megvendégeljük 
őket és egy kis programmal is várjuk a versenyzőket. A költségek nagy részét „A közösség erősítése 
Nógrádtól Kállóig” című pályázatból szeretnénk viselni. Ehhez szükséges egy rendezvényszervező 
céggel megállapodást kötni. Ő szerződik a fellépőkkel, biztosítja az alapanyagokat.  
 
Ezután ismertetésre került a rendezvény részletes tartalma. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az első vállalkozó árajánlata 1.244.600 Ft, a második vállalkozóé 800.000 Ft. A harmadik 
vállalkozó ajánlata pedig 1.280.000  Ft.  A legkedvezőbb ajánlatot Hugyecz Ádám János 
vállalkozótól kaptuk. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Javaslom, hogy a legkedvezőbb ajánlattevővel kössünk szerződést a rendezvény lebonyolítására. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozat hozta: 
 

  13/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Palóc Historic Rally 
rendezvény megszervezésével kapcsolatban beérkezett árajánlatokat 
megismerte. A rendezvény lebonyolítására a legkedvezőbb árajánlatot adó 
Hugyecz Ádám János egyéni vállalkozó ajánlatát fogadja el 800.000 Ft 
összegben.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a rendezvény lebonyolítására a 
szerződést az ismertetett részletek szerint kösse meg. 
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A költségeket a Közösség erősítése Nógrádtól Kállóig pályázat keretében kell 
elszámolni. 

 
Határidő: azonnal  

            Felelős: polgármester 
 

 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Azt szeretném megkérdezni, hogy az óvoda tetőfelújítása és tornaszoba építése elkészül-e július 31-
ig? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A vállalkozó ma tájékoztatott, hogy a tetőfelújítás elkészül július 31-ig, de a tornaszoba építése 
kapcsán kérte, hogy a szerződést módosítsuk úgy, hogy a kivitelezés határideje 2021. augusztus 31. 
legyen. Arra hivatkozott, hogy a faanyagot még nem tudta beszerezni.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Ez az utolsó hosszabbítás legyen! Kérem, hogy a szerződés ennek megfelelően legyen 
megfogalmazva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Aki tehát egyetért azzal, hogy a tornaszoba kivitelezési határidejét 2021. augusztus 31-ig 
meghosszabbítsuk, kérem, hogy kézfeltartással jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozat hozta: 

   
14/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete hozzájárul ahhoz, hogy 
az óvodai sportterem, tornaterem fejlesztés tárgyában kötött szerződés teljesítése 
2021. augusztus 31-ig meghosszabbításra kerüljön.  
A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a szerződést a vállalkozóval kösse 
meg.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

2. Bölcsődei ellátásra megállapodás Berkenyével 
 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A vonatkozó jogszabályok leírják, hogy milyen településnek, milyen feltételekkel kell bölcsődét 
üzemeltetnie. 10.000 fő lélekszám alatt az a  mérvadó , hogy január 1-jén hány 3 év alatti gyermek 
él a településen. Ez Nógrád községben 2021. január 1-jén 53 gyermek volt. Ez meghaladja a 40 főt, 
ezért kötelesek vagyunk valamilyen bölcsődei ellátás biztosítására. Ezt a feladatot többféleképpen 
elláthatja az önkormányzat, nem szükséges külön intézményt biztosítani erre. A Berkenyén 2021. 
szeptember 1-jén megnyíló bölcsőde ad arra lehetőséget, hogy a nógrádi gyerekeket is fogadják 1-
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3 éves korig. A berkenyei képviselő testület már elfogadta a megállapodást. 12 gyermeket lehet egy 
csoportban ellátni, ehhez 2 fő bölcsődei gondozó és 1 fő bölcsődei dajka szükséges. Az ő személyük 
már megvan. Külön előírás, hogy el kell különíteni a bölcsőde és az óvoda udvarát és kerítéssel el 
is kell választani. A játékok elhelyezését csak szakember telepítheti. A szükséges berendezések, 
felszerelések is megvannak. 
 
Piroska János képviselő: 
Ha ez egy kötelezően ellátandó feladatat, akkor az államnak ehhez anyagi támogatást kell nyújtania. 
Az önkormányzat nem gondolkodott el azon, hogy bölcsődei helyet hozzon létre például a régi 
idősek otthonában?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Más a kötelező feladatellátás támogatása és más a létesítmény kialakítására nyújtott támogatás. Erre 
csak pályázat útján lenne lehetőség, önerőből nem fogjuk tudni megvalósítani. Az idősek otthona 
egy mai kornak, és szabályoknak megfelelő bölcsőde kialakítására alkalmatlan. Teljes gépészet, 
külső-belső felújítás, nyílászáró csere, szigetelés stb szükséges. A védőnőt megkértem, hogy mérje 
fel a bölcsődei elhelyezésre az igényeket. Az 53 főből mindössze 1 gyermek szülője tartana erre 
igényt. Ha lesz pályázati lehetőség, fogunk pályázni. 
Ha nincs több kérdés, akkor szavazásra teszem, aki tehát támogatja a bölcsődei ellátásról szóló 
megállapodás megkötését Berkenyével, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozat hozta: 
 

  15/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztésnek 
megfelelően elfogadja a bölcsődei feladatellátási megállapodást Berkenye 
Község Önkormányzatával. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a megállapodás aláírásáról és 
betartásáról gondoskodjon.  
 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

3. Óvodáztatási és beiskolázási támogatás összegének megállapítása 
 

  Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A rendeleteknél már tájékoztattam a képviselőket, hogy az is okot adott a gyermekek és tanulók 
részére adható támogatásáról szóló tavalyi rendelet megalkotására, hogy egy rendeletben 
szabályozzuk azt, hogy a településen élő gyerekeknek és tanulóknak milyen támogatást adunk és 
milyen feltételekkel. Ezt az eddigi gyakorlatnak megfelelően foglaltuk írásba. A születési támogatás 
összegét a testület korábban 10.000 Ft összegben állapította meg, de akár egy következő ülésen 
tárgyalni lehetne ennek az összegnek, valamint a temetési segély összegének emeléséről is. Az 
óvodások támogatása minden év szeptember hónapban került kiosztásra. A beiskolázási támogatás 
kétféle formában valósult meg, a Hesz Mihály Általános Iskolába járó helyben lakó gyerekek és a 
középiskolai tanulók részére. A középiskolásoknál kérjük bemutatni iskolalátogatási igazolást. 
Kérem a testületet, hogy állapítsanak meg összegeket az említett csoportok támogatásáról. 
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Varga Richárd polgármester: 
Én javaslom, hogy minimum a tavalyi emelés összegével növeljük idén a támogatásokat. Ez az 
elmúlt évben 1.000 Ft volt.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Hogy áll az önkormányzat anyagi helyzete? Mennyivel adhatunk többet? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ezen támogatások kifizetését a szociális keret határozza meg. A pandémia idején, akinél nagyon 
indokolt volt, a polgármester úr adott támogatást. A bizottság nem ülésezett, nem lettek bizottsági 
támogatások megítélve, de nyilván az év végén, amikor a szociális tűzifa is kiosztásra kerül, a 
bizottság széleskörűen át fogja tekinteni, hogy ki, miben rászoruló és nagyobb körben fog 
támogatásokat adni. Idáig csekély támogatási keretet használtunk fel, tehát én úgy gondolom, hogy 
van lehetőség a gyerekeknek adható támogatás megemeléséről.  
 
Javaslat hangzott el óvodás esetén 8.000 Ft összegre, általános iskolásnál 13.000 Ft összegre, 
középiskolásnál pedig 18.000 Ft összegre. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az lenne a kérdésem, hogy nagyságrendileg hány gyermeket érint a támogatás? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az óvodás létszám most gyarapodott, most kb. 60 fő, az általános iskolából kb 100 gyermekről van 
szó, a középiskolások közül 50-60 fő kérte tavaly a támogatást.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Én 2.000 Ft emelést javaslok mindenkinek. 
 
Piroska János képviselő: 
Én javasolnám, hogy a polgármester úr az elmúlt évekhez képest 2.000 Ft összegű emelésre tett 
javaslatot szavaztassa meg, hiszen így adunk is a családoknak, de marad is a szociális keretben.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Aki egyetért azzal, hogy az óvodáztatási és beiskolázási támogatás összegét 2000 Ft-tal 
megemeljük, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és 
az alábbi határozat szerint döntött: 
 
 

16/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a 18/2020. (XII.19.) 
számú önkormányzati rendeletében foglalt 
A., Óvodáztatási támogatás 2021. évi összegét óvodásonként 8.000 Ft 
összegben, 
B., A Hesz Mihály Általános Iskola tanulói részére járó 2021. évi beiskolázási 
támogatás összegét tanulónként 13.000 Ft összegben, 
C., A középiskolások részére járó 2021. évi beiskolázási támogatási összeget 
tanulónként 18.000 Ft-ban állapítja meg. 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy jelen határozatban szereplő összegek 
kifizetéséről a rendeletben foglalt feltételekkel gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

4. Egyebek 
 

 Cibakháza meghívása és augusztus 20-i rendezvény időpontjának módosítása 
 
Varga Richárd polgármester: 
Meghívást kaptunk Cibakházára augusztus 20-ra egy közös ünneplésre. Szentmise után különféle 
programokkal várnak. Mivel tavaly a vírushelyzet miatt nem tudtunk ellátogatni 
testvértelepülésünkre, idén nagyon örülnének, ha részt tudnánk venni az ünnepségen. Szeretnénk 
buszt indítani, hogy minél több nógrádi elutazhasson Cibakházára.  
Augusztus 20-ra civil szervezetek is szerveznek különféle kiállításokat a Művelődési házba, 
valamint az István a király című előadás bemutatásának 20. évfordulójára szervezett program is 
ezen a napon lesz.. 
Gondoskodni kell arról is, hogy itthon is méltóképpen legyen megünnepelve nemzeti ünnepünk. 
Ennek megvalósítására is várok javaslatokat. 
 
 Szórágy Gyuláné képviselő: 
Javaslom, hogy az augusztus 20-át megelőző napon tartsuk meg az ünnepséget. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Sajnos a lelkész úr nem tud jelen lenni sem az augusztus 19-én,  sem az augusztus 20-án. 
 
Piroska János képviselő: 
Szerintem 21-én, szombaton, az esti szentmise után is megtarthatnánk a megemlékezést, az talán 
megfelel a lelkész úrnak is és a plébános úrnak is.  
 
A jelenlévők még több lehetséges megoldást felvázoltak mind az itthoni ünnepség megtartására, 
mind a cibakházi látogatásra, végül Piroska János képviselő javaslatát találták a leginkább 
megvalósíthatónak. 
 
A képviselő testület ennek megfelelően egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással az alábbi határozat szerint döntött: 
 
 

17/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete elfogadja Cibakháza 
testvértelepülés augusztus 20-i meghívását és buszt kíván indítani ezen a napon 
a testvértelepülésre. 
A busz költségét az önkormányzat viseli. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a részvételi lehetőséget hirdesse ki, és a 
busz megrendeléséről intézkedjen. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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A képviselők ezzel egyidejűleg 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a 2021. évi 
rendezvénynaptár módosításáról az alábbi határozatot hozták: 
 

18/2021.(VII.27.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a 2021. évi 
rendezvénynaptárát módosítani kívánja úgy, hogy a Szent István napi 
megemlékezést augusztus 21-én kívánja megtartani.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a rendezvény megszervezéséről 
gondoskodjon, és arról a község lakosságát értesítse. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A Volánbusz egyik járműve folyamatosan a Flórián park előtt a főtéren parkol. Nagyon zavaró, 
hiszen a parkról emiatt nem lehet olyan fényképet készíteni, amin a busz ne lenne rajta. Kérem, 
hogy legyen más terület kijelölve részükre parkolásra és megkérni őket, hogy ezentúl ott parkolják 
le a járművet. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Sajnos nagyon bosszantó, hogy  - annak ellenére, hogy hoztunk rendeletet arról, hogy közterületen 
tilos szeszes italt fogyasztani - a buszmegálló tele van italozó emberekkel. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Aki ilyet tapasztal, az jelentse a Rétsági Rendőrkapitányságnak, mivel ők az eljáró hatóság.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Marad-e a konyha az önkormányzat üzemeltetésében, vagy átadjuk vállalkozónak? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Egyelőre marad az önkormányzatnál.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A pályázatnál 1.000.000 Ft értékben nem fogadják el a beszerelt gépeket, mert nem olyanok lettek 
megvásárolva, amik a támogatási kérelemben meg lettek jelölve. Jelenleg ezt próbáljuk elfogadtatni 
a hatósággal.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Van annyi óvodás gyerek, hogy el tudjuk indítani a harmadik csoportot? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, jelenleg 70 fő óvodás van beíratva. Szeptember 1-től indítanánk a harmadik csoportot. A 
csoportszoba tisztasági festését elvégeztük, szülői támogatás segítségével megvásároltuk a 
padlólapot, a bútorok is rendelkezésre állnak. Redőnyöket is vásároltunk az ablakokra.  
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Árpásné Schlenk Judit jegyző javaslatot tett arra, hogy a következő ülés előtt tartson a testület egy 
bejárást az óvodában. A javaslatot minden képviselő elfogadta.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az elkészült taposóparkban lévő növények locsolását úgy tudom, hogy a patakból végzik. Nem 
lehetne az óvodából oda vezetni a vizet, hogy onnan tudjanak locsolni? Ivóvizre is szükség lehet 
ott.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az óvoda területét el szeretnénk keríteni kerítéssel, tehát az nem jó megoldás. Körüljárjuk a dolgot, 
megpróbálunk valamilyen megoldást találni.  
 
A polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív részvételt és az ülést 20 óra 30 perckor 
berekesztette. 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
                                Varga Richárd                     Árpásné Schlenk Judit 
                                  polgármester             jegyző 
 
 
 
 

                       Gere Zsolt                                           Piroska János 
                           jegyzőkönyv hitelesítő                       jegyzőkönyv hitelesítő 
 


